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   “ Er zullen zorgvuldig fundamentele keuzes gemaakt moeten worden” 

 

 

                   

 

 

 

 

 

 

 

 



Voorzitter, 

Voor ons ligt de meerjarenbegroting voor de planjaren 2015 tot en met 2018. 

Een boekwerk, dat veel bestuurlijke en ambtelijke tijd, energie en 

betrokkenheid vergde. Een compliment aan allen die hier hun bijdrage aan 

hebben geleverd is dan ook zeker op zijn plaats. 

De meerjarenbegroting is sluitend. Maar dat was bij deze begroting geen 

makkelijke opgave. De gemeente krijgt er veel taken bij en tegelijkertijd is er 

door de rijksbezuinigingen minder budget voor de uitvoering van de huidige 

taken. In de komende periode moeten wij ook de rijkstaken op het gebied van 

werk, zorg en jeugd met minder middelen gaan uitvoeren. Een heel lastige 

opgave. De raad zal binnen korte termijn zorgvuldig fundamentele keuzes 

moeten maken.  

  

Programma Verkeer vervoer en waterstaat. 

Aangaande rotonde Emmaberg die nog steeds opgenomen staat in “wat gaan 

we daarvoor in 2015 doen” hebben wij reeds voorgesteld om, gezien de 

rotonde Hekerbeek/Emmaberg de eerst komende jaren zeer zeker niet 

gerealiseerd gaat worden, voor nu de aandacht te richten op de reconstructie 

van aansluitend wegvlak. Dit middels het aanbrengen van een komremmer en 

het anders inrichten van het wegvlak wat de veiligheid van het kruispunt met 

de Emmabergweg zal verhogen. 

Aangaande onze vraag wanneer de laatste inspectie wegen werd uitgevoerd 

kregen wij het antwoord in 2013. De volgende zal plaatsvinden in 2015. Wat 

ons hierbij toch bevreemdt is het feit dat in de meerjarenbegroting gesteld 

wordt dat geraamde budgetten….met de kennis van dit moment…voldoende is 

om onze wegen in een verantwoorde onderhoudsstaat te houden. Wat wordt 

hier onder verstaan vragen wij ons af. Tijdens de behandeling van de kaderbrief 

heeft onze fractie een greep gedaan uit een aantal wegen die hoognodig 

aangepakt moeten worden. 

 Graag uitleg van de wethouder. 

 



  
Programma Onderwijs. 

Aangaande Peuterspeelzaalwerk: 

In het raadsvoorstel van 29 sept. j.l. waren voorstellen opgenomen met 

financiële consequenties voor het jaar 2015 en de meerjarenbegroting. 

Raadsbreed was men van mening dat: de besluitvorming af te wijken van de 

bezuiniging van 10 %, de beoordeling van de financiële consequenties voor 

2015 en daarna èn de wijze waarop financiële invulling en voortzetting gegeven 

wordt aan het peuterspeelzaalwerk in eerste instantie behandeld dient te 

worden in de begrotingsvergadering en is het raadsvoorstel derhalve verdaagd. 

Gevolg hiervan is dat de begroting aangepast moet worden. Ons voorstel is de 

gelden voor 2015 veilig te stellen en de kaders…hoe verder te gaan…te bepalen 

in 2015. Dit betekent voor 2015: 

Extra éénmalig € 16.500 toevoegen i.p.v. het voorgestelde structurele bedrag 

van €15.000. De korting van 10% toepassen conform alle gesubsidieerde 

verenigingen/stichtingen (en dus géén precedent te scheppen), om zodoende 

weer uit te komen op € 15.000  Eénmalig € 15.000 beschikbaar te stellen voor 

onderzoek en implementatie. De stichting peuterspeelzaalwerk kan in 2015 

verder conform begroting en subsidieaanvraag. Het jaar 2015 kan de stichting  

benutten om algemene en financiële verantwoording af te leggen over 2012, 

2013 en 2014 middels jaarverslagen en accountantsverklaringen. Verdaagd en 

aan te passen raadsvoorstel, mede afhankelijk van bovenstaande en de 

ontwikkelingen via de Rijksoverheid, aan de Raad voor te leggen t.b.v. 2016 en 

verder en eind 2015 de meerjarenbegroting 2016-2019 aanpassen. 

Programma Cultuur en Recreatie. 

Museum Land van Valkenburg naar Museum Limburgse kunst. Als de uitkomst 

van de evaluatie bekend is zal de raad een besluit moeten nemen over het 

stopzetten oftewel aanpassen van de subsidie. Onze fractie is van mening dat 

er te allen tijde budget gereserveerd dient te worden om te komen tot een 

Museum van de Limburgse Kunst.  

Ook willen wij voorstellen de ad hoc subsidie aan het KCR te vervangen door 

structurele subsidie. 



 Polfermolencentrum en openluchtbad. 

Eind  2016 sluit het Openluchtzwembad vanwege voorgenomen en opgezegd 

huurcontract. Is het college bekend of de eigenaar van dat complex het  

Openluchtzwembad zou willen voortzetten?                                                                                                             

De aantrekkelijkheid van het zwembad in de Polfermolen zou er flink op vooruit  

gaan met een ligweide. En dat is van belang om het exploitatietekort te 

verkleinen. Dit voorstel is al in 2010 aangedragen. Is er met dit voorstel iets 

gedaan vragen wij ons af.  

Kan de wethouder ons aangeven wat de stand van zaken is?  

Subsidie verenigingen/stichtingen 

Aangaande de voorgestelde subsidiekortingen: het standpunt van de PGP is dat 

in voorliggende begroting het accent te zeer ligt op de financiële aspecten met 

andere woorden bezuinigingen en dat onvoldoende rekening wordt gehouden 

met de sociaal/maatschappelijke consequenties van voorgestelde maatregelen. 

De opbrengsten van deze bezuinigingen zijn een druppel op de gloeiende plaat 

van de begroting maar zijn funest voor heel wat verenigingen en stichtingen.  

Vandaar dat wij dan ook willen voorstellen: 

1.De 10 % bezuiniging over de gehele breedte door te voeren vanaf jan 2015. 

2.Intern een procesvoorstel uit laten werken om te komen tot een brede 

herijking van het huidige subsidiebeleid. (de, in samenwerking met Bureau 

Necker van Naem, vastgestelde kaders en het, te creëren sport- en 

cultuurbeleid zijn hier onderdeel van) 

3.Een raadsconferentie over dit onderwerp te plannen waarbij zowel de 

bezuiniging alsook het procesvoorstel, inclusief tijdpad, raadsbreed besproken 

kunnen worden 

Financieringsverzoek Tv Valkenburg. 

Onze fractie is van mening dat Tv Valkenburg een belangrijke maatschappelijke 

rol speelt in onze gemeente. Deze maatschappelijke functie zou, ons inziens, 

vergroot kunnen worden als de gemeente meer gebruik zou maken van Tv 

Valkenburg om verschillende zaken met onze inwoners te communiceren en 



nader toe te lichten. Zo zou, onder andere, alle informatie aangaande de 

veranderingen in de zorg in woord en beeld uitgelegd kunnen worden aan onze 

inwoners. 

Wat de aanvraag van de eenmalige subsidie betreft: Wij zijn van mening dat 

een subsidie enkel toegekend kan worden indien gestreefd wordt naar een 

regionale samenwerking. Wij denken dat een opstartperiode van een half jaar 

voldoende is om die samenwerking te kunnen realiseren. De gemeente zou een 

bedrag van € 10.000 kunnen geven om Tv Valkenburg de kans te bieden om 

“gewapend” de onderhandelingen in te gaan. Aangezien andere kleine 

gemeenten in de regio waarschijnlijk dezelfde problematiek hebben en de 

lokale media daar ook aan de deur klopt voor financiële ondersteuning zouden 

wij het college op willen roepen om hier informele gesprekken over te voeren 

met omliggende gemeenten. Een gecombineerde, regionale omroep, gesteund 

door diverse gemeenten, zal meer armslag en middelen hebben dan in 

afzonderlijke versnippering. Bovendien zal dit voor betrokken gemeenten meer 

rendement met minder kosten gaan opleveren. 

Accommodatiebeleid: 

Over het accommodatiebeleid is het laatste woord nog niet gesproken. Zo zijn 

de meningen over het wel of niet aanleggen van kunstgras/hybride velden 

verdeeld. Ook is men er nog steeds niet uit waar deze aangelegd zouden 

moeten worden. Vooruitlopend op de discussie wil onze fractie nu al aangeven 

pas over te willen gaan op de aanleg ervan als de noodzaak duidelijk 

aantoonbaar is en willen wij vast blijven houden aan het afgesproken bedrag. 

In een tijd van bezuinigingen vinden wij het ongepast als een fractievoorzitter 

(die  NB voor zijn eigen club spreekt aangeeft dat het ook wel een paar onsjes 

meer mag worden. 

Programma Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening. 

De veranderingen in de zorg zijn groot en vragen de inzet van velen. De PGP-

fractie heeft mogen constateren dat het college, samen met haar collega 

gemeenten en met vakkundige beleidsambtenaren, hard werkt om te zorgen 

dat de gemeente er in 2015 klaar voor is. 



Er wordt steeds meer van de mensen gevraagd. Sommige doelgroepen zijn al 

kwetsbaar maar, door de veranderende maatschappij, lopen sommige groepen 

nog meer risico op schrijnende situaties. Denk aan de ouderen. Zij moeten zo 

lang mogelijk thuis wonen met zo min mogelijk betaalde zorg. Regie voeren 

over hun eigen leven. Gelukkig blijven ouderen steeds langer vitaal en willen 

ouderen over het algemeen zelf ook zo lang mogelijk zelfstandig thuis wonen, 

maar dan moeten ze wel gefaciliteerd worden.  

Een andere kwetsbare groep die vaak vergeten wordt zijn de mantelzorgers. De 

druk wordt steeds hoger. Wij vragen het college mantelzorgers voldoende 

ondersteuning te bieden en hun belangen scherp te bewaken zodat ze in staat 

blijven hun zware taak uit te kunnen voeren. 

Participatiewet: 

De Participatiewet betekent nogal wat voor de mensen die hiermee te maken 

krijgen. De WSW kent dan geen nieuwe instroom mee. De mensen die hiervoor 

nog in aanmerking zouden komen vallen onder de Participatiewet. Waar wij als 

PGP zeer benieuwd naar zijn is hoe onze gemeente omgaat met mensen die 

voor een beschutte werkplaats in aanmerking komen. 

Ook vragen wij ons af of er voor WOZL/MTB  een rol is weggelegd om 

uitvoering te geven aan de Participatiewet. Zeker gezien de ervaring die deze 

bedrijven hebben als het gaat om mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt. 

 

Ook zouden wij graag willen weten hoe men na 1 januari 2015 omgaat met de 

huidige SW-medewerkers als zij zonder werk komen te zitten. Kunt u ons 

garanderen dat er dan sprake is van een werk/loongarantie voor deze 

medewerkers. Zeker gezien het gegeven dat Staatssecretaris Jette Klijnsma  

aangegeven heeft dat er voor de huidige SW-medewerkers niets zou 

veranderen na 1 januari 2015. 

 

Wat ons ook nog grote zorgen baart is het feit dat de VNG in feite de CAO van 

de huidige SW-ers wil bevriezen. Ondanks het feit dat de levensonkosten zeker 

voor mensen met beperkingen drastisch toenemen. SW-ers zijn volwaardige 

werknemers en hebben net als andere werkenden in onze samenleving recht 

op een goede CAO. Voor de gemeenteambtenaren is sinds kort toch ook een 



nieuwe CAO van toepassing. Wij willen het college vragen of zij zich bij de VNG 

sterk willen maken om te komen tot een goede CAO voor de huidige SW-ers, 

maar ook een goede CAO voor de mensen die zo dadelijk in het kader van de 

Participatiewet in aanmerking komen voor beschut werk. 

Zelfsturing en leefbaarheid: 

Ten aanzien van de ontwikkelingen in het kader van de zelfsturing wil onze 

fractie aangeven dat wij van mening zijn dat dit nog steeds niet naar wens 

functioneert. De zelfsturing die vanuit de bevolking zou moeten komen heeft 

jammer genoeg nog te veel een “dorpsraad” gehalte en werkt niet in alle 

kernen optimaal. We willen er nogmaals aan herinneren dat de zelfsturing 

destijds is opgepakt in het “Seattle model”. Deze gaat uit van het oppakken van 

individuele initiatieven van inwoners die gezamenlijk een plan uitwerken 

waarvoor de gemeente, indien het plan gedragen wordt door de buurt, 

middelen voor ter beschikking stelt. Ons bekruipt inmiddels het gevoel dat 

zelfsturing door iedereen anders gezien wordt. Bovendien denken wij dat het 

begrip zelfsturing en hoe iedere burger hiermee aan de slag zou kunnen niet 

voor iedereen duidelijk is. Het lijkt ons dan ook wenselijk hier in huis een goede 

definitie voor op te stellen en deze met onze inwoners goed te communiceren. 

 

Programma Volksgezondheid en milieu. 

In het coalitieakkoord is 1 van de 6 strategische lijnen het nadrukkelijker kiezen 

voor een duurzaam- en gezondheidsprofiel van de gemeente. Ten behoeve van 

het starten van het uitvoeringsprogramma  klimaatbeleid wordt of is 0,4 fte  

vrijgemaakt. Graag willen wij inzicht in de voortgang. Wij vragen U concrete 

voorstellen aan de raad te presenteren.  

Ook wil onze fractie nogmaals aandacht vragen voor de geluidsoverlast in 

Goudenrood.  

Is inmiddels bekend wanneer ZOAB wordt aangebracht op de A79 ?? 

 

 



Programma Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting. 

Gezien het feit dat het er vooralsnog niet naar uitziet dat het hotel Croix De 

Bourgogne binnen afzienbare tijd gebouwd zal worden vragen wij ons af of aan 

die plek tijdelijk een andere invulling gegeven kan worden. Vooral gezien het 

feit dat de bouw van de Geulpoort zo goed als afgerond is stoort de open plek 

behoorlijk. Wij denken hierbij aan een groene invulling die het Theodor 

Dorrenplein daadwerkelijk de vorm van een plein kan geven. 

Is de raad het met ons een dat hiervoor een plan van aanpak dient te worden 

gemaakt en is het college bereid om, in overleg met ondernemers, te komen 

tot een tijdelijke invulling van “de Koel” ?? 

Forensenbelasting: 

Voor iedere persoon, die ingeschreven staat in de Gemeentelijke Basis 

Administratie van de gemeente Valkenburg aan de Geul, ontvangt de 

gemeente een bijdrage uit het gemeentefonds. Voor natuurlijke personen die 

niet zijn ingeschreven in de GBA maar wel een tweede woning in Valkenburg 

aan de Geul hebben ontvangt de gemeente dus minder geld uit het 

gemeentefonds. Deze forensen maken daarentegen wel gebruik van de diverse 

door de gemeente aangebrachte en bekostigde voorzieningen. Het is dan ook 

te rechtvaardigen om voor het gebruik van voorzieningen aan forensen een 

bijdrage te vragen in de vorm van een forensenbelasting. 

Op grond van artikel 223 van de Gemeentewet zijn gemeenten gerechtigd tot 

het heffen van forensenbelasting. Vele gemeenten waaronder ook diverse 

omringende gemeente als Gulpen-Wittem, Vaals en Eijsden-Margraten maken 

gebruik van deze wettelijke mogelijkheid en hebben al een verordening 

forensenbelasting vastgesteld.  

Of invoering van forenbelasting voor onze gemeente een geschikt middel is  

om deels het “gemis” aan inkomsten uit het gemeentefonds te compenseren 

verzoeken wij het college onderzoek te laten verrichten naar: 

De realiseerbare opbrengst van deze heffing.  
De te verwachtte kosten die verbonden zijn aan de invoering van de heffing 
en de invordering van forensenbelasting. 
 



 Belangenparkeervergunningen:  

Gezien het feit dat er geruchten gaan dat ook het afgeven van de 

belangenparkeervergunningen binnenkort digitaal gaat geschieden en wij aan 

kunnen nemen dat de legeskosten hierdoor aanzienlijk omlaag gaan het 

volgende: In de coalitieonderhandelingen is overeengekomen dat de eerste 

bewonersvergunning tegen legeskosten verstrekt moet worden. Indien de 

legeskosten in de toekomst lager uitvallen dan de, tot nu toe, gehanteerde 

kosten zal het tarief van de eerste bewonersvergunning dan ook, naar rato, 

aangepast moeten worden. 

Vooruitlopend op de behandeling van agendapunt 4 verzoeken wij het college 

dan ook in de Parkeerbelastingverordening 2015 op pag. 3/6 bij B 

Bewonersparkeervergunning toe te voegen: voor de periode t/m invoering 

digitale vergunning.  

 

Parkeeroverlast Hekerbeek 

Door de ligging van de vergunninghouderssector Hekerbeek worden de straten 

in deze wijk ook gebruikt door wijkvreemde parkeerders. Met name  door 

bezoekers van evenementen wordt deze wijk gezien als een locatie waar zij 

gratis kunnen parkeren. Een in hun ogen zeer aantrekkelijk alternatief voor de 

betaald parkeerplaatsen binnen onze gemeente. Met als gevolg dat de 

parkeercapaciteit voor bewoners in de wijk Hekerbeek in de knel komt.  

Om er een eind aan te maken dat houders van een bewoners- en 

bezoekersparkeerkaart regelmatig worden geconfronteerd met 

parkeerproblemen, dient er gezocht te worden naar een effectieve oplossing.  

De praktijk heeft aangetoond dat het instrument Handhaving niet het 

gewenste resultaat oplevert. De door de wijkbewoners ervaren parkeeroverlast 

wordt met dit instrument helaas geen halt toe geroepen. 

Een mogelijk oplossing zou, in onze ogen, invoering van betaald parkeren met 

bijbehorend vergunningensysteem kunnen zijn. Invoering van betaald parkeren 

heeft in diverse gemeenten al bewezen een probaat middel te zijn om 

wijkvreemde parkeerders te weren. Het spreekt voor zich dat wijkbewoners die 



in het bezit zijn van een geldige bewoners- en bezoekersparkeerkaart bij deze 

mogelijke oplossing vrijgesteld zijn van betalen van parkeergelden bij de 

parkeerapparatuurplaatsen binnen de sector Hekerbeek.  

Wij verzoeken het college te onderzoeken of invoering van betaald parkeren 

met een bijbehorend vergunningensysteem daadwerkelijk de parkeeroverlast 

in de wijk Hekerbeek een halt toe zou kunnen roepen. 

 

Organisatie: 

Ten aanzien van de ingezette processen tot verbetering van de gemeentelijke 

organisatie het volgende. De raad heeft kaderstellend vastgelegd op termijn 

een regiegemeente te willen worden. Ook heeft de raad taakstellingen 

opgenomen die het college moet invullen. De reactie van het CDA tijdens de 

raadsvergadering van 3 november j.l. aangaande het opstappen van de OR 

verbaast ons dan ook zeer. Hoezo, is het CDA opeens altijd een grote 

tegenstander geweest van reorganisatie ?? Het is met name het CDA geweest 

die de druk op de ketel gezet heeft wat betreft het bezuinigen op de 

organisatie. Deze taakstellingen en het werken naar een regiegemeente leidt 

begrijpelijk genoeg tot onrust in de organisatie. Dit proces vereist 

zorgvuldigheid en vergt tijd. Naar onze mening draagt het college er zorg voor 

dat dit proces op een correcte en zorgvuldige wijze wordt voorbereid en 

uitgevoerd. 

 

 

 

 

  


